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دولت كلان نگر پاسخگو 
مجلس تيزبين پرسشگر

كمال الدين پيرموذن*

امروز مردم بي صبرانه در انتظار سپردن مسئوليت ها براساس شايستگي 
و صف آرايي كابينه اي بر پايه دانش، توان، تجربه، ديانت، شــهامت، صداقت 
و كياســت بر مرداني كارآمد و كاربلد هستند.  رئيس جمهور براساس اصول 
١١٣ تا ١٣٠ قانون اساسي، مسئوليت اجراي قانون اساسي، اين ميثاق ملي را 
دارند و هيأت وزيران بطور مشترك نسبت به رئيس جمهور، مجلس و رهبر 
مســئوليت دارند.  مجموعه دولت بايد افرادي مجرب، كاربلد، خوش سابقه 
اجرايي و آبديده و يكدست و هماهنگ با رئيس جمهور، معتقد به اصول اسلام 
و نظام ارزشي انقلاب، با انگيزه كامل، با نشاط و افتخار، خود را وقف خدمت 
به ملك و ملت نمايند و در عمل مسئوليت مشترك را در دولت بپذيرند، در 
اين صورت همه كلان نگر خواهند بود و برنامه ها را پيش خواهند برد، دچار 
بخشي نگري نخواهند شد و توسعه متعادل و مناسب و در چارچوب عدالت 
اجتماعي انجام خواهد شــد، اگر خدايي نكرده در دولت ناهماهنگي باشد و 
وزرا اعتقادي به جامع نگري نداشته و كلان نبينند، هم منابع ضايع مي شود 
و هم اهداف تحقق پيدا نمي كند؛ به ويژه در ارتباط با مســائل اقتصادي كه 
مجموعه بايد هم فكر، هم نظر و هماهنگ باشــند تا بتوانند منابع را خوب 
تخصيص دهند و حداكثر بهره وري حاصل و رشد شتابنده اقتصادي محقق 
شــود.  وزيران كابينه دوازدهم، بي ترديد اجازه نخواهند داد كه حقوق مردم 
در دســتگاه هاي اجرايي زيرپا گذاشته شــود و به مطالبات به حق مردم بها 
ندهند.  وزراي پيشنهادي با فداكاري، با خلوص و حسن نيت همكاري رييس 
جمهور را پذيرفتند و با رعايت اعتدال، انصاف و زمينه ســازي براي استفاده 
بهينه از همه نيروهاي كارآمد و بخصوص توجه كافي به استعدادهاي محلي 
و منطقه اي و نيز بهره گيري كامل از توان شگرف جوانان، اقوام و زنان متعهد، 
پرهيز از بخشــي نگري در برنامه ريزي كلان ملي هماهنگ كامل با اجزاي 
مختلف دولت و مجلس شــوراي اســلامي با تمكين كامل در برابر قانون و 
استقبال از نقد و بالاخره خداوند بزرگ را در همه عرصه، حاضر و ناظر دانسته 
و رضاي او را بر رضاي هركس ديگر ترجيح داده و با مهرباني و شفقت به ملت 
رشــيد ايران ، خود را خدمتگزار خلق خدا دانسته، در خدمت منافع نظام و 
كيان خواهند بود.  طبيعي است كه نمايندگان ملت نيز در دادن راي اعتماد، 
رضايت خداوند متعال را بر هرچيز، چه رسد به گرايشات جناحي و سياسي 
ترجيح مي دهند و تبلور قدرداني از خلق حماسه سياسي ملت با حمايت از 
كابينه شايسته رئيس جمهور مقتدر نشان خواهند داد و در بعد نظارتي هم، 

بجد »دولت پاسخگو و مجلس پرسشگر« را رقم خواهند زد. 

*نماينده اصلاح طلب مجلس نهم

یادداشت

گروه سياســی : با معرفی ١7 وزير پيشنهادی كابينه 
دوازدهم به مجلس شــورای اسلامی فصل رايزنی آغاز شده 
است. وزرای پيشنهادی با اســتفاده از ابزارهای مختلف در 
پی آن هســتند تا اعتماد بهارستان نشينان را كسب كنند 
و به صدارت برســند. حضور در فراكســيون های سياسی و 
تخصصی،حضــور در كميســيون های مربوطه،گفــت و گو 
با رســانه ها،حضور در جمع نخبــگان وزارتخانه های خود و 
كســب رضايت آنها به عنوان يكی از شاخص های توانمندی 
،رايزنی های انفرادی با نمايندگان،رايزنی با شــخصيت های 
سياســی تاثيرگذار همگی  هدف مشــتركی دارند و آنهم 

كسب اعتماد نمايندگان مجلس است. 
ســيد محمود علوی در حاشيه نشســت فراكسيون اميد 
مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با خانه ملت گفت: 
جلســات خوب و صميمانه با نمايندگان مجلس داشتيم كه 
تلاش شد به دغدغه های آنها پاسخ لازم داده شود.  احساس 
می شــود پاســخ ها متقاعدكننده بوده، زيرا ســوالات تنها 

شبهاتی بود كه با شفافيت كامل پاسخ داده شد. 
وزير پيشــنهادی اطلاعات دولت دوازدهم ضمن تشكر 
از نمايندگان و فراكســيون های مختلف مجلس گفت: اميد 
اســت برادری و همدلی بين دولت و مجلس و ساير قوا به 

رفع مشكلات مردم و پيشرفت كشور منتهی شود. 
وی افزود: برنامه پيشــنهادی برای دولت دوازدهم ارائه 
شد و سوالاتی از ســوی نمايندگان كه در موارد مختلف با 
آن مواجه می شوند، مطرح شد؛ برخی سوالات نيز پيرامون 

برنامه ارائه شده بود كه به طور كامل پاسخ داده شد. 
علوی درخصــوص اولويت هــای وزارت اطلاعات دولت 
دوازدهم گفــت: برنامه پيشــنهادی بــه تمامی نماينده ها 
ارائه شــده و اولويت ها بر مبنای آيه شريفه قرآن است كه 

می فرمايد »أشَِدّاءُ عَلیَ الكُفّارِ رُحَماءُ بيَنَهُم«. 
وزيــر پيشــنهادی اطلاعات دولت دوازدهــم ادامه داد: 
وزارت اطلاعــات در دولــت جديــد، برای جامعــه خود و 
نيروهای درون نظام و شــهروندان آسايش، آرامش، امنيت 
و تعبيه بسترهای رشد اقتصادی، سياسی، اجتماعی، رسانه 
ای، علمی، انرژی و تربيتی را در اولويت كار قرار خواهد داد. 

وی تصريح كرد: از سوی ديگر كوچكترين بستری برای 
اقدامات ضدامنيتی دشــمنان فراهم نخواهد شد، همانگونه 
كه تاكنون از آنها جلوگيری شده است، لذا اميدواريم امنيت 

را به صورت پايدار برای مردم حفظ كنيم. 
نيازمند تغيير و تحول در سيستم مديريتی هستيم

ســيدمحمد بطحايی نيز  درگردهمايی مشترك اعضای 
شورای معاونان و مديران كل آموزش وپرورش سراسركشور 
با حضور وزيرآموزش وپرورش در ســاختمان شهيد رجايی، 
اظهاركرد: به عنوان يك عضو از خانواده بزرگ يك ميليونی 
آموزش وپرورش و 7٠٠ هزار بازنشســته فرهنگی صميمانه 
از زحمات و تلاش ها، وصبر و حوصله دكتر دانش آشــتيانی 
سپاسگزاری می كنم. وزيرپيشنهادی وزارت آموزش وپرورش 
ادامه داد: نتايــج فعاليت ها و تلاش های يك وزارتخانه طی 
4 سال مشخص نمی شــود، چه رسد به اينكه اين كار طی 
چندماه بخواهد انجام شــود.  در مدت كوتــاه وزارت دكتر 
دانش آشتيانی، شاهد تلاش های ايشان برای حل مشكلات 
و كمبودها به ويژه در بخش مالی بوده ايم، و كمال بی انصافی 

است، اگر كسی عملكرد ايشان را زير سوال ببرد. 
وی از برنامه هــای خــود برای تصــدی وزارت آموزش 
وپــرورش در دو محور ياد كرد و افــزود: آموزش وپرورش 
نسبت به ســاير دستگاه های اجرايی، شرايط متفاوتی دارد، 
زيرا در آموزش وپرورش، ســند تحول بنيادين بايد اجرايی 
شود و فرقی نمی كند چه كسی وزير شود، هر كس موفق به 
اخذ رأی اعتماد از مجلس شورای اسلامی شود بايد مسيری 

را طی كند كه سند تحول  مشخص كرده است. 
وزيرپيشنهادی وزارت آموزش وپرورش، گفت: محتوای 
برنامه هايی كــه به مجلس ارائه داده ام، براســاس نيازهای 
جامعه اســت، بنابراين؛ تمرين مهارتهــای زندگی و آنچه 
دانش آموزان برای تعامل با جامعه در خارج از مدرســه به 

آن نياز دارند از جمله برنامه های اينجانب است. 
وی با اشاره به تلاش های صورت گرفته در دولت يازدهم 
در باره اصلاح ســاختار تصريح كرد: اصلاح ساختار و مراكز 
تصميم سازی در نظام مديريتی و تأكيد بر ارتقای بهره وری 
از منابــع و اصلاح مصارف از  محورهــای ديگر برنامه های 
پيشنهادی اينجانب است، آنچه مسلم است نياز به تغيير و 

تحول در سيستم مديريتی داريم. 
وی افزود: تمام تلاشــم در دولــت دوازدهم اين خواهد 
بود كه روش هــای نوين مديريتــی را جايگزين روش های 
ســنتی در آموزش وپرورش كنم، زيرا معتقد هســتم روند 
فعلــی در آموزش وپرورش، اهــداف نظام تعليم و تربيت را 
محقق نمی كند و مشــكلات در اين دستگاه همچنان ادامه 

خواهد داشت. 
وزير پيشــنهادی وزارت آموزش وپرورش، گفت: تلاش 
خواهــم كــرد، راه حل هايی بــرای مشــاركت فرهنگيان 
درتصميم ســازيها در دولت دوازدهم ارائه دهم تا با انتخاب 
مســيرهای جديد آموزش وپرورش از چالش ها، عبور داده 

شود. 
به گــزارش مركز اطلاع رســانی و روابط عمومی وزارت 
آموزش وپــرورش، وی ادامه داد: اگــر مصلحت خداوند بر 
اين تعلق گرفت كه با رأی اعتماد مجلس شــورای اسلامی، 
ســكان دار وزارت آموزش وپرورش شوم، برای دستيابی به 
راه حل های جديد، حل مشــكلات ايــن وزارتخانه از همه 

فرهنگيان ياری می طلبم. 
همچنين  ســيدمحمد بطحايی، وزير پيشنهاد آموزش 
و پرورش در گفت وگو با ايلنا درباره برنامه های خود برای 
اداره اين وزارتخانه گفت: متاســفانه در افــواه تعاريف و 
تعابير غيرواقعی برای عزيزان فرهنگی مطرح شــده است 
كه ما بــا ابزارهای نوين تاثيرگذاری بــر فضای عمومی و 
مجــازی تلاش می كنيم تا باورهــای عمومی در مورد اين 
قشــر » فرهيخته و تلاشــگر« را به جايــگاه واقعی آنان 

معطوف كنيم. 
وی افــزود: معلمان بايد جايــگاه مرجعيت فكری در 
جوامع كوچك را برعهده داشــته باشــند و بســياری از 
آموزش های ملی را از طريق دانش آموزان به خانواده های 

آنان و جامعه منتقل كنند. 
سيد محمد بطحايی وزير پيشنهادی آموزش و پرورش 
همچنين ضمن تشريح برنامه های خود برای اداره آموزش 
و پرورش افزايش نشاط و اميد و اعتماد به نفس در ميان 
دانش آموزان را از مهم ترين اهداف تربيتی اين وزارتخانه 
بر شمرد و افزود: ما مسووليم كه نسلی با ايمان و با نشاط 

و اميد تربيت كنيم. 

ثبات در اقتصاد يک امر الزامی است
محمد شــريعتمداری  نيز در فراكسيون توليد و اشتغال 
حضور يافت و در باره برنامه های خود برای حضور در كابينه 
دولت دوازدهم ، اظهار داشت: بسيار خوشحال هستم كه در 
فراكسيون توليد و اشتغال در سالی به همين نام حضور دارم. 

وزيــر پيشــنهادی وزارت صنعت، معــدن و تجارت با 
بيان اينكه توليد و اشــتغال يك كار عمومی اســت كه بايد 
تمامــی اركان نظــام در آن همــكاری كننــد و وجود اين 
فراكســيون می تواند در امر پيگيری و نظارت مفيد باشــد، 
گفت: يكی از مهم ترين اموری كه بايد رئيس جمهور در آن 

اهتمام كند تشكيل يك دولت هماهنگ است. 
وی با اشــاره به اينكه با آقای كرباسيان وزير پيشنهادی 
وزارت اقتصاد و دارايی يك زبان مشــترك ١2 ساله داريم 
و بخش عمده ای از نيازهای حوزه اقتصادی كشــور باايجاد 
هماهنگی ها رفع می شــود، اضافه كرد: ثبات در اقتصاد يك 
امر الزامی اســت اما بايد مراقب بود تا اين مسئله به سكون 

تبديل نشود. 
شريعتمداری با بيان اينكه مهم ترين نياز اقتصادی كشور 
در حــوزه صنعت ، معــدن و تجارت ايجــاد تقاضا در بازار 
داخلی است كه با قدرت خريد مردم ارتباط مستقيم دارد، 
تصريح كرد: نرخ بهره بانكی يك موضوع پيرامونی محسوب 
می شود ولی كيست كه نداند توليد با نرخ  بهره ٣6درصدی 

شدنی نيست. 
وزير پيشــنهادی صنعت، معدن و تجــارت با تاكيد بر 
اينكه بايد موانع پيش روی صادرات كشــور بر طرف شــود، 
بيان كرد: يك زمانی نرخ ســود ارز ثابت بود مشــوق های 
صادراتی فراوان وجود داشــت اما امروز به قيمت آن زمان 
ميــزان حمايت های انجام شــده در حد صفر اســت. وی با 
اشــاره به اينكه يكی از تلاش  هايی كــه بنده به آن اهتمام 
می ورزم اين اســت كه فضای پيرامونــی صنعت را بايد باز 
كنيــم، اضافه كــرد: قدم هايــی در زمينه ســرمايه گذاری 
خارجی برداشــته شده اســت كه بايد بيشتر در اين مسير 
حركت كنيم. شريعتمداری، با بيان اينكه بايد موضوع جلب 
ســرمايه گذاری خارجی را برای توليد كنندگان حل كنيم 
در غير اين صورت صنعت كشــور خفه می شود، گفت: اگر 
تيم موجود پيشــنهادی مشغول كار شوند می توانيم با يك 

هماهنگی مناسب مشكلات را برطرف كنيم. 
به گزارش خانه ملت، وزير پيشــنهادی صنعت، معدن و 
تجارت در پايان صحبتهای خود خاطرنشــان كرد: به دنبال 
اين هستيم تا توليد كنندگان برای شروع فعاليت خود تنها 

يك مجوز دريافت كند. 
راهکار عملی برای انتقال آب داريم

حبيب الله بيطرف وزير پيشنهادی نيرو  نيز در فراكسيون 
نمايندگان مستقلين ولايی حضور يافت و درباره برنامه های 
اين وزارتخانه برای چهار سال دوم كاری خود گفت: وزارت 
نيرو در حوزه آب، برق و فاضلاب رســالت سنگينی برعهده 
دارد و در حــال حاضر 47 درصد از جمعيت شــهری و 8٠ 
درصد از جمعيت روستايی از شبكه های آبرسانی برخوردار 

هستند. 
وزير پيشــنهادی نيرو بر همين اســاس تصريح كرد: از 
آنجايی كه كشــور ايران كشــوری خشــك و نيمه خشك 
محســوب می شود لازم است آب های سطحی را مهار كنيم 
كه از اين رو 45 ميليارد مترمكعب در سال پتانسيل آب های 
زيرزمينی و 75 ميليارد مترمكعب در سال پتانسيل آب های 

سطحی داريم. 
وی افزود: حفر بی رويه چاه غيرمجاز و برداشــت آب از 
ســفره های آب زيرزمينی كه آن نيز بيش از حد مجاز بوده 

كشور را دچار بحران آب كرده است. 
بيطــرف در ادامه با بيان اينكــه 52 ميليارد مترمكعب 
در مخازن آب داريم عنوان كرد: برداشــت و مصرف آب در 
كشــور بيش از ظرفيت آب های سطحی و زيرزمينی است 
كه به ســفره های زيرزمينی فشار آورده است لذا بايد برنامه 
تعادل بخشی به آب های زيرزمينی و راهكاری برای كاهش 

مصرف آب داريم. 
وزير پيشــنهادی نيرو در ادامه با تأكيد بر اينكه آبياری 
در حوزه كشاورزی بايد اصلاح شود، گفت: كشت گلخانه ای 
بايد افزايش يابد كه از اين طريق محصولات كم نمی شــود 

بلكه مصرف آب كاهش می يابد. 
وی افزود: فاضلاب جزء امور زيســت محيطی است كه 
شــاخص بهره برداری از آن برای برخــی حوزه ها 8 درصد 
افزايــش پيدا كرده اســت همچنين در حوزه برق توســعه 
ســرمايه گذاری بخش خصوصی در بخــش انتقال برق را 
شــاهد بوديم چرا كه دولت توانايی سرمايه گذاری در اين 

حوزه را ندارد. 
بيطــرف همچنين درباره تيــم مديريتی خود گفت: هر 
وزير لازم اســت بر اســاس توانايی های افراد تيم مديريتی 
خود را بچيند كه ما در اين حوزه شايســته ســالاری را مد 
نظر داريم از طرفی برای ســرمايه گذاری در حوزه آب راهی 
به جز اجرای طرح های تأمين آب نداريم، كه در اين زمينه 

بازگشت سرمايه مهم است. 
وی در ادامــه دربــاره درياچه خزر عنــوان كرد: تأمين 
آب راهكارهــای مختلفی دارد كه برخی از آنها اســتفاده از 
آب های ســطحی، زيرزمينی، ژرف، برگشــتی و حوزه های 

مجاور اســت كه در اين خصوص معمــولا با كمبود بودجه 
مواجه هستيم كه مجلس بايد در اين زمينه كمك كند. 

وزير پيشــنهادی نيرو در پايان بــا تأكيد بر اينكه برای 
انتقال آب بايد راهكار عملی و كارشناســی به جای سياسی 
داشت، اظهار كرد: در اين خصوص بايد واقع بينانه و با نگاه 

ملی عمل شود و از منافع شخصی جلوگيری شود. 
كاهش آسيب ها به برنامه كل نظام منوط است

سيد حسن قاضی زاده هاشمی  نيز با حضور در فراكسيون 
اميد علاوه بر پاسخ به سوالات نمايندگان و ارائه برنامه خود 
برای 4 ســاله آتی وزارتخانه بهداشت و درمان، ضمن تشكر 
از رياست اين فراكســيون گفت: اميدوارم بتوانيم در جهت 
كاهش مشكلات، سربلندی و تداوم انقلاب اسلامی هر آنچه 
در توان داريم انجام دهيم.  4 سال گذشته با همه سختی ها 
و خوبی ها گذشت و كارنامه ای از آن به جا ماند كه می تواند 
مهمترين معيار قضاوت نمايندگان برای انتخاب وزير دولت 

دوازدهم باشد. 
وزير پيشنهادی بهداشت و درمان دولت دوازدهم يادآور 
شــد: در دولت جديد طرح تحول ســلامت بايد ادامه يابد، 
رئيــس جمهور نيــز در نطق انتخاباتی و بعــد از آن تأكيد 

داشتند حوزه سلامت و طرح تحول در اولويت قرار دارد. 
وی افزود: وزارتخانه بهداشت و درمان، وزارتخانه سختی 
است زيرا همه ايرانيان همه روزه با آن سر و كار دارند و اين 
وزارتخانه در طول 24 ســاعت بايد پاسخگو باشد.  اقدامات 
انجام شده وظيفه است و در بخشی كه كوتاهی شده مردم 
حق دارند انتقاد كنند.  متأسفانه زمانی كار در اين وزارتخانه 
را شــروع كرديم كه به مدت ٣ سال در دولت دهم به دليل 

مشكلات بين وزير و رئيس جمهور رها شده بود. 
قاضی زاده هاشــمی تداوم طرح تحول ســلامت و ادغام 
منابع بر اساس مصوبات برنامه ششم را از اولويت های دولت 
دوازدهم دانســت و گفت: هر آنچه در قانون برنامه ششم به 
تصويب رسيده در برنامه پيشنهادی ما گنجانده شده است 
از جمله نظام ارجاع، توجه به بخش بهداشــت، تأمين منابع 
پايدار، تنظيم درآمدها و هزينه هــا و مطالبه گری در قالب 
برنامه ارائه شده اســت؛ در واقع تصميمات همه دستگاه ها 
از قوه قضائيه تا ســايرين با وزارتخانه بهداشت و درمان سر 

و كار دارند. 
اين وزير پيشــنهادی دولت دوازدهــم در ادامه كاهش 
آســيب های اجتماعــی را از ديگــر برنامه هــای وزارتخانه 
بهداشت و درمان دانســت و تصريح كرد: كاهش آسيب ها 
به برنامه كل نظام منوط اســت امــا در موارد مرتبط با اين 

وزارتخانه قطعا دنبال خواهد شد. 
وی در پاسخ به سوال نمايندگان تهران مبنی بر كمبود 
خدمــات در حوزه درمان گفــت: اين گلايه ها درســت و 
بجا اســت اما بايد بپذيريم كمك بــه مناطق محروم از بار 
خدمات درمانی در تهران می كاهد زيرا بســياری از بيماران 
از مناطق محروم و حاشيه ها برای دريافت خدمات به تهران 
می آيند. قاضی زاده هاشــمی با يادآوری اقدامات انجام گرفته 
در حوزه حاشيه پايتخت گفت: متأسفانه در شهرهايی چون 
قــدس و ملارد با 2 ميليون نفــر جمعيت، قرچك با  ٣٠٠ 
هزار نفر جمعيت، پيشوا و ورامين با 4٠٠ هزار نفر جمعيت، 
رباط كريم و بهارستان با  6٠٠ هزار نفر جمعيت حتی يك 
تخت بيمارستانی هم وجود نداشت اما با پيگيری های انجام 
شــده بيمارستانی در بهارستان احداث شد و تا ٣ ماه آينده 
ســاخت بيمارســتانی در قرچك نيز به پايان می رسد. وزير 
پيشــنهادی بهداشــت و درمان دولت دوازدهم با تأكيد بر 
كمك شهرداری تهران برای افزايش خدمات درمان پايتخت 
گفت: آقای قاليباف نيز كمك هايی به اين وزارتخانه  كرده اند 
اما متأسفانه شهر تهران در بخشی فروخته شده و در بخشی 
نيز پيش فروش شــده است لذا اميدواريم با كمك شهردار 
جديد خدمات رسانی در پايتخت را افزايش دهيم؛ شهرداری 

حتی با ارائه اراضی لازم می تواند به ما كمك شايانی كند. 
بايد در فضای مجازی جهان  سهم داشته باشيم

وزيــر پيشــنهادی وزارت ارتباطــات و فنــاوری دولت 
دوازدهم نيز  با اشــاره به صفحه توييتــری اش، حضور در 
اين شــبكه اجتماعی را فرصت دانســت.  محمدجواد آذری 
جهرمــی در گفت وگو با  خانه ملت دربــاره برنامه های خود 
برای افتتاح هر چه ســريع تر شبكه ملی اطلاعات در دولت 
دوازدهم، گفت: دولت اين ادعا را دارد كه توانســته پس از 
١2 ســال عقب ماندگی، شبكه ملی اطلاعات را متناسب با 
تعريفــی كه در قانون آمده، راه انــدازی كرده و مردم اثرات 
راه انــدازی آن را لمس كرده اند؛ به عنوان مثال گســترش 
اينترنت را بايد يكی از اثرات راه اندازی ســه فاز نخست اين 
شبكه دانست كه طبيعتا با توسعه زيرساخت ها اتفاق افتاده 
اســت.  وزير پيشــنهادی وزارت ارتباطات و فناوری دولت 
دوازدهم با بيان اينكه شبكه ملی اطلاعات به معنای توسعه 
فضای مجازی با حاكميت جمهوری اسلامی است، ادامه داد: 
همــان طور كه در فضای حقيقی ســهمی در مديريت دنيا 
داريم بايد سهمی نيز در فضای مجازی جهان داشته باشيم 
اما متاسفانه هنوز نتوانسته ايم سهم خود را به دست آوريم 

و همچنان در ابتدای راه هستيم.  
وی همچنيــن با بيان اينكه تركيب تكنولوژی های نوين 
در دنيــا انقلابی عظيم بــه پا كرده اند، رئــوس برنامه های 
خود برای وزارت ارتباطات را نگريســتن به چشــم فرصت 

به اين انقلاب ديجيتالی به منظور توانمندســازی كشــور و 
بهره بــرداری از آن عنوان كرد و گفــت: به همين دليل در 
اين راستا نحوه بهره برداری از فرصت های فوق را به صورت 

پارامترهای اقتصادی در برنامه آورده ايم. 
هيچ استانداری را بدون هماهنگی 

انتخاب نکرده ام
وزيرپيشنهادی كشور نيز در مجمع نمايندگان خراسان 
توضيحاتــی درباره مباحــث انتخاباتــی و رای گيری داد.  
عبدالرضا رحمانی فضلی وزير پيشــنهادی كشور در مجمع 
نمايندگان خراســان پيرامون تشريح برنامه های خود اظهار 
داشــت: ابعاد موضوعی مختلفی اعم از سياســی، امنيتی، 
اجتماعــی و . . .  در وزارت كشــور وجــود دارد علاوه بر اين 
هماهنگی در اســتان ها نيز با استانداران و مجموعه وزارت 
كشور اســت. وی افزود: ١4 دستگاه حاكميتی مانند بسيج، 
سپاه و نيروی انتظامی مسئول هماهنگی شان وزارت كشور 
اســت، برای دولتی ها نيز وزارت كشور بايد هماهنگی های 
لازم را انجــام دهد. رحمانی فضلی بيان كرد: با احتســاب 
دهياری هــا ٣8 هــزار مدير رده يك داريــم كه حاكميتی 
هســتند، علاوه بر حجم بالای كار در وزارت كشور مسائلی 
ماننــد انتخابــات هم وجــود دارد كه تقريبا همــه امور را 
تحت الشــعاع قــرار می دهد و حدود 6 ماه بــا هر انتخابات 
درگير هســتيم.  وزير پيشنهادی كشور ادامه داد: بنده هيچ 
اســتانداری را بدون هماهنگی انتخاب نكرده ام؛ هماهنگی 
به معنای مشــورت كردن و رعايت اصول است.  در دور قبل 
اعلام كرديم كه با شــاخص های مشخص استانداران تعيين 
می شوند. وی افزود: در دور قبل به جز يك استاندار كه خود 
نمايندگان گفتند نمی توانيم به توافق برســيم و هركسی را 
وزير كشــور انتخاب كند می پذيريم در بقيه موارد متناسب 
با شــاخص ها به توافق رســيديم. رحمانی فضلی گفت: در 
دور جديد تعويض اســتاندارها متناسب با عملكرد و شرايط 
تصميماتی از سر ناچاری اتخاذ شد زيرا نزديك به انتخابات 
مجلس بوديم، در حال حاضر نيز برای انتخاب اســتانداران 
همانند دور قبل هماهنگی ها براســاس اصول انجام می شود 
زيرا از نظر عقلی و تجربی اثبات شــده كه اين شيوه صحيح 
است. وزير پيشنهادی كشــور گفت: اركان اصلی هر شهر و 
شهرســتان نمايندگان، فرمانداران و ائمه جمعه هســتند و 
اگر اين اركان هماهنگ باشــند بقيه مسئولان به هماهنگی 

می رسند.
وزير پيشــنهادی كشور اظهار داشــت: مدت هاست كه 
پرونده تقســيمات استانی بسته شــده و در سطحی بالاتر 
از دولت اين مباحث مطرح شــده اســت ضمنا اگر قرار بر 
تقســيمات كشوری باشــد بايد در مجلس انجام شود برای 
مثــال اســتان هايی مانند كرمان و مازنــدران نيز به دنبال 
تقسيمات جديد كشوری هستند ولی واقعا معلوم نيست كه 
مشــكلات موجود با تقسيمات جديد استانی حل شود زيرا 
مشــكلات جدی در نظام برنامه ريزی و نظام بودجه ريزی 
وجود دارد و اين مسائل بايد حل شود. رحمانی فضلی گفت: 
وقتی كــه در دولت يازدهم به عنوان وزير كشــور انتخاب 
شــدم 8٠ درصد فرمانداران و بخشداران از نيروهای خارج 
از وزارت كشــور بودنــد كه اين نيروها معمــولا تجربه كار 
ندارند يا با قوانين آشنا نيستند و آموزش پذيری آن ها كند 
است و فرمانبرداريشــان نيز كم است. وی افزود: 8٣ درصد 
از فرمانداران و بخشــداران فعلی از نيروهای وزارت كشــور 
هستند، وقتی از خارج از وزارت كشور نيرو انتخاب می شود 
سبب ايجاد بی انگيزگی در نيروهای وزارت كشور می شود. 

وزيــر پيشــنهادی وزارت اقتصاد و دارايــی  نيز  گفت: 
يكســان ســازی نرخ ارز يك هدف اســت و بايد به سمت 
الزامــات اجرايی كــردن اين هدف حركت كنيم. مســعود 
كرباســيان در گفت وگو با خانه ملــت، در خصوص برنامه 
خود برای ايجاد هماهنگی بين اعضای تيم اقتصادی دولت، 
اظهار داشــت: در ٣5 ساله كه معاون وزير و معاون شهردار 
بوده ام بــا 9٠ درصد از اعضای كابينه همــكار، معاون و يا 

دوست بوده ام. 
وزير پيشــنهادی وزارت اقتصــاد و دارايی با بيان اينكه 
شــايد يكی از اتفاقاتی كه باعث شده است من انتخاب شوم 
اين بوده اســت كه به اين هماهنگی برسيم، گفت: مسائل 
داخل دولت در خود دولت اســت در گمرك اين مســئله 
را نشــان داده ام و با 22ســازمان همكاری لازم وتعامل را 

داشته ايم. 
كرباســيان در خصوص برنامه خود برای يكسان سازی 
نرخ ارز و كاهش تورم اظهار داشــت: حتما يكســان سازی 
نرخ ارز يك ســری الزامات را لازم دارد تا بتوان در شــرايط 
مناسب اين كار را انجام داد و اين مسئله يك هدف است و 
بايد به سمت الزامات اجرايی كردن اين هدف حركت كنيم 

تا اين كار شكل بگيرد. 
پرداخت پول گندم كشاورزان تا پايان 

نيمه اول فصل پاييز
محمود حجتی   نيز در نشســت فراكسيون اميد مجلس 
شورای اســلامی  گفت: در 4 ســال دولت يازدهم به بحث 
ارتقاء سيســتم های آبياری در كشــور توجه شد و موضوع 
استفاده بهينه از آب و همچنين به كارگيری تكنولوژی های 

نو در بخش كشاورزی مورد توجه قرار خواهد گرفت. 
وزير پيشنهادی جهاد كشاورزی در كابينه دوازدهم ادامه 
داد: تعادل بخشی، در استفاده از سفره های آبی زيرزمينی را 
پذيرفته ايم و احساس می شود، با همكاری و تعامل سازنده 

می توان در اين رابطه كار كرد. 
حجتی با اشــاره بــه لزوم كاهش هزينه هــای توليدات 
محصولات كشــاورزی گفت: طرح های اقتصاد مقاومتی در 
دولت يازدهم، در بخش كشــاورزی مورد توجه قرار داشت 
و تلاش شــد، به استان ها و مناطق مختلف كشور در زمينه 

حمايت از بخش كشاورزی توجه شود. 
وزير پيشنهادی جهاد كشــاورزی در كابينه دوازدهم با 
اشاره به لزوم توجه به ارائه يارانه صادراتی به صادركنندگان 
محصولات كشاورزی يادآور شد: بايد با يك رويكرد علمی، 
بهره وری را ارتقاء داد و در اين راســتا اســتفاده از سيستم 

نوين آبياری و كشت نشاء مورد توجه قرار می گيرد. 
حجتی ادامه داد : در 4 ســال گذشــته راندمان آبی از 
حدود ٣7 درصد به 44 درصد ارتقاء يافته است و با استفاده 
از بذر اصلاح شــده و بــه كارگيری سيســتم های مكانيزه 
كشــاورزی و يافته های علمی توانســتيم در زمينه افزايش 

محصولات كشاورزی كارهای مفيدی انجام بدهيم. 
وزير پيشــنهادی جهاد كشــاورزی در كابينه دوازدهم 
افزود: پول گندم كشــاورزان تا نيمه اول فصل پاييز ســال 
جاری پرداخت و البته سعی می شود كه مطالبات كشاورزان 

هر چه زودتر تسويه شود. 

»مردم سالاری« رایزنی وزرای پيشنهادی دولت دوازدهم با نمایندگان را بررسی می كند

رایزنی با نمایندگان برای جلب اعتماد بهارستان

تاكيد جهانگيری بر رسيدگی هرچه بيشتر 
و تلاش حداكثری برای امدادرسانی به سيل زدگان

ايرنا: معاون اول رييس جمهوری در تماس تلفنی با اســتانداران خراسان 
رضوی و گلســتان خواستار رسيدگی هرچه بيشــتر و تلاش حداكثری برای 
امدادرسانی به سيل زدگان در اين استان ها شد.  اسحاق جهانگيری در تماس 
تلفنی با استانداران خراسان رضوی و گلستان، گزارشی از آخرين ميزان تلفات 
و خســارات وارده و روند امدادرســانی در مناطق سيل زده دريافت كرد.  وی 
در اين تماس تلفنی بر لزوم رســيدگی هرچه بيشتر و كمك به آسيب زدگان 
تاكيد كــرد.  معاون اول رييس جمهوری همچنين ضمــن اعلام همدردی با 
خانواده های جانباختگان و مصدومين حادثه ســيل از اســتانداران خراســان 
رضوی و گلستان خواست با بسيج همه امكانات استان، رسيدگی هرچه بيشتر 
به ســيل زدگان را به طور ويژه در دستور كار خود قرار دهند و حداكثر توان 
نيروهــای امدادی را برای يافتن مفقودين و جبران خســارات وارد شــده به 
خصوص به زيرساخت ها بكار گيرند.  به گزارش ايرنا، در پی بارش های رگباری 
عصر جمعه در شــهرهای درگز، قوچان، نيشــابور و كلات در شــمال استان 
خراســان رضوی و جاری شدن سيل تاكنون 8 نفر جان خود را از دست داده 
اند.  همچنين بارش های رگباری در گلســتان كه از عصر پنج شــنبه گذشته 
)١9 مرداد 96( آغاز و تا روز جمعه ادامه داشــت باعث جاری شــدن سيلاب 
در برخی شهرســتان ها شد كه بر اثر اين حادثه 2 نفر در شهرهای علی آباد و 
بخش داشلی برون گنبدكاووس جان باختند و دو نفر ديگر نيز مفقود هستند 

كه جستجو برای آگاهی از سرنوشت آنها ادامه دارد. 

آمریکا برای رسيدن به قدرت مدنظرش 
باید با روسيه به تعامل برسد

ايسنا: يك كارشــناس مســائل آمريكا گفت: هر چنــد روابط مسكو و 
واشــنگتن همواره با فراز و نشــيب های فراوانی رو به رو بــوده اما آمريكا 
برای رســيدن به قدرت مدنظر خود بايد با روسيه به تعامل برسد. موسسه 
بين المللــی مطالعات دريای خزر با همكاری ايرآســيا عصر روز شــنبه با 
برگزاری  نشســت »روند سياست خارجی روسيه در نظام بين الملل« كه با 
حضور اساتيد و كارشناسان مربوط برگزار شد، به بررسی سياست خارجی 
روســيه در عرصه بين الملل پرداخت. سيد مجتبی جلال زاده پژوهشگر و 
كاشناس مســائل آمريكا در اين نشست با بيان اينكه وضعيت فعلی روابط 
روســيه و آمريكا در بدترين حالت خود قرار دارد، گفت: اوباما ســعی كرد 
تعاملات دو كشــور را با طرح بازســازی روابط بهبود بخشــد. اين طرح به 
تنش زدايی بين مسكو و واشنگتن معطوف بود كه در نهايت هم نتيجه نداد 
و می توان دليل اين امر را رويكرد پوتين درخصوص الحاق كريمه دانســت. 
وی ادامه داد: تنش در راوبط دو كشور پس از اوباما تا جايی پيش رفت كه 
وقتی در نشست خبری از ترامپ در مورد طرح بازنگری در روابط روسيه و 
آمريكا پرســيده شد او گفت كدام بازنگری؟ جلال زاده گفت: ترامپ روسيه 
را تهديــد نمی داند و ترجيح می دهد به صورت موردی مســائل مربوط به 
روســيه را بررســی كند. در حقيقت می توان گفت دو كشور الگوی رقابت 
و همــكاری توام را در پيش گرفته اند. البتــه نبايد فراموش كرد كه روابط 
دو كشــور سال هاســت كه فراز و فرودهای فراوانی داشته و دوران مختلف 
از حالت شــرايط تنش زدايی به سمت جنگ سرد كم شدت و بازهم تنش 
زدايی رفته و دائم متغير بوده اســت. اين كاشــناس مسائل آمريكا با بيان 
اينكه پس از فروپاشی اتحاديه شوری روس ها برای دو دهه به منظور جلب 
نظر مجامع بين المللی رويكردی منزوی داشــته، افــزود: اما با اتمام دوره 
اوباما شــاهد بحث كريمه و وقايع گرجستان بوديم و پس از آن هم ديديم 
كه روس ها وارد جنگ سوريه شــده و در آن حضوری پررنگ ايفا كردند. 
وی ادامه داد: حس رقابت بين اين دو ابر قدرت )روســيه و آمريكا( همواره 
پررنگ بوده، اما همكاری در منافع و تهديدهای مشترك هم همواره جزئی 
از روابط آنها بوده اســت. جلال زاده ادامه داد: يكی از اين منافع مشــترك 
بحث سوريه اســت هرچند كه در بحران سوريه شاهديم كه روس ها خود 
را دارای منافع اســتراتژيك می بينند و حال اينكــه آمريكايی ها هر چند 
حضور روس هــا را پذيرفته اند، اما همچنان ادامه اين حضور و ادامه اطلاق 
كريمه به روســيه را نمی پذيرند. وی گفت: از افتراق های مسكو و واشنگتن 
هم می توان به اجرای برجام اشــاره كرد. در ايــن رابطه ترامپ بارها اعلام 
كرده اســت كه از اجرای برجام خارج می شــوند در حالی كه روس ها بر 
ادامه آن پافشاری دارند. اين پژوهشگر مسائل آمريكا مقابله با افراط گرايی 
را از وجوه اشــتراك دو كشــور دانست و افزود: بحث انرژی و آينده آن هم 
جزء مشــتركات ديگر آمريكا و روسيه اســت كه در اين زمينه توافق ها و 
قراردادهايی بين آنها منعقد شــده اســت. وی گفت: به طور كلی در دوره 
كنونی ايالات متحده در سياست خارجی و حتی داخلی خود هم به نتيجه 
قطعی نرســيده و مرتب شاهد تغيير و تحول است و طرح استيضاح ترامپ 
هم در ســنا مطرح اســت كه اگر بخواهند به عظمت و قدرت مدنظر خود 

دست يابند قطعا بايد به تعاملی با روس دست يابند.

خبر


